



Letter to Parents No. 20 – 2022/23

Dear Parents/ Guardians,

2022/23 May Notice

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents please read the following circulars in detail:

- a. The Yearly Examination
- b. Regulations for Examinations
- c. Examination Timetables
- d. Participating in the Trends in International Mathematics and Science Study (TIMSS) 2023 in Hong Kong (2B Only)
- e. Revised School Calendar
- f. The 67th Sports Day
- g. The Electronic Submission (e-Submission) of Application for Student Grant (\$2,500) in the 2023/24 School Year

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 17.5.2023 (Wednesday).



Yours faithfully,

IU Kok-Kin
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

10.5.2023

a. The Yearly Examination

1. The Yearly Examination (YE) (S1-S5) is scheduled from 12.6.2023 (Monday) to 28.6.2023 (Wed).
2. Please refer to the attachments for “Regulations for Examinations” and “Examination Timetable”. The examination timetables will be uploaded to the school website for parents’ and students’ reference.
3. The examination content (S1-S5) will be uploaded on 12.5.2023 (Fri) to eClass (<http://eclass.ylpss.edu.hk/home/index.php>)
Home-> What’s New
4. Students must attend the examinations according to the examination timetables; they are not required to return to school on the days they have no examination.
5. If parents need to pick up their child, please pay attention to each examination time.
6. S1-S5 2nd term final score of each subject is calculated on the following basis:
$$2^{\text{nd}} \text{ term final score of each subject} = 0.8 * \text{YE score} + 0.2 * \text{daily assessment}$$
7. S1-S5 annual average score of each subject is calculated on the following basis:
$$\text{The annual average score of each subject} = 0.4 * \text{HYE score} + 0.6 * \text{YE score}$$
8. Examination paper discussion will be conducted from 29.6.2023 (Thursday) to 3.7.2023 (Monday). Another special school timetable will apply.

All students should work hard on their revision and strive for good results.

Should you have any queries, please contact Ms. NGAI Hung-ying at 2476 2357.

b. Regulations for Examinations

1. If the Education Bureau announces the suspension of schools due to adverse weather conditions, such as tropical cyclone, heavy rainstorm, or any other reasons, the examinations on that day will be postponed. The subsequent examination timetable will remain unchanged.
2. Students are advised to arrive at the Examination Centre at least **15 minutes before** the commencement of an examination. Students who arrive after the start of the examination will be regarded as latecomers and subject to **a conduct mark penalty**.
3. In normal circumstances, students who arrive 30 minutes after the start of the examination may not be permitted to sit for the examination. Latecomers will not be given extra time.
4. In no circumstances will the school arrange another examination for absentees. Absentees without pre-approved or acceptable reasons will receive zero marks for the paper from which they are absent. An assessed mark will be given in the following situations:
 - (i) Students are absent due to sickness supported by **a doctor's medical certificate**;
 - (ii) Students are caught in unexpected situations proven by **certified documents** or **approved by the school**.

This assessed mark is calculated based on the student's performance in their tests and daily homework. The final examination mark for the missed paper will be 70% of the assessed mark.
5. For English Language 4 (Speaking), students should pay attention to each examination time and be punctual for the examination.
6. After entering the Examination Centre, students should take their pre-assigned seats or seats assigned by the invigilators.
7. In the Examination Centre, students should remain silent at all times and follow the instructions given by the invigilators.
8. Students are not allowed to leave early for any examination papers.
9. All books, notes and reference materials should be put in the place as instructed by the invigilators.
10. Students are not allowed to take away any examination materials, including multiple choice answer sheets, answer sheets, supplementary answer sheets or rough worksheets (both used or blank).
11. If found cheating, the student will receive zero marks for their paper and will be subject to disciplinary action.
12. After the "time is up" announcement is made, students must stop writing.
13. Students should raise their hand to draw the attention of the invigilators if they have a question or need any assistance.
14. Students can stay at home for revision if there is no examination scheduled for that day.
15. Students who have brought a mobile phone into the Examination Centre have to switch it off, including the alarm function, and put it under their chair in a position clearly visible to the invigilators. If a mobile phone emits sound during the examination, the student will be subject to a mark penalty.
16. Please refer to Student's Handbook p.9 to 10 for "Regulations for Examinations".

c. Examination Timetable 2022/2023
S1 Yearly Examination

Date	Time	Subject/Paper	Exam Centre
12.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	English Language 1 (Reading)	
	10:00-11:00	English Language 2 (Writing)	
13.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	Flag Raising Ceremony	
	8:45-10:15	Mathematics 1 (Conventional Question)	
	10:45-12:00	Mathematics 2 (Multiple Choice)	
14.6.2023 (Wed)	8:30-9:30	Computer Literacy	
15.6.2023 (Thur)	8:30-9:45	Chinese Language 1 (Reading)	
	10:15-11:30	Chinese Language 2 (Writing)	
16.6.2023 (Fri)	8:30-9:30	History	
19.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	Science	
20.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	Flag Raising Ceremony	401-404
	8:45-9:45	Chinese History	
21.6.2023 (Wed)	8:30-9:30	English Language 3 (Listening)	Hall
23.6.2023 (Fri)	8:30-9:30	Life and Society	301-304
26.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	Geography	401-404
27.6.2023 (Tue)	8:30-12:30	*English Language 4 (Speaking)	*101-106, 108A
28.6.2023 (Wed)	<i>No Examination</i>		

*Unless otherwise specified, Exam Centre will be the Homeroom of respective classes:
i.e. 1A-Room 101 1B-Room 102 1C-Room 103 1D-Room 104*

** The details of English Language 4 (Speaking) will be announced by English teachers later.*

Examination Timetable 2022/2023
S2 Yearly Examination

Date	Time	Subject/Paper	Exam Centre
12.6.2023 (Mon)	8:30-9:45	Chinese Language 1 (Reading)	
	10:15-11:30	Chinese Language 2 (Writing)	
13.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	<i>Flag Raising Ceremony</i>	
	8:45-9:45	English Language 1 (Reading)	
	10:15-11:15	English Language 2 (Writing)	
14.6.2023 (Wed)	8:30-10:00	Mathematics 1 (Conventional Question)	
	10:30-11:45	Mathematics 2 (Multiple Choice)	
15.6.2023 (Thu)	8:30-9:30	History	
16.6.2023 (Fri)	8:30-9:30	Chinese History	
19.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	Geography	
20.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	<i>Flag Raising Ceremony</i>	*101-106, 108A
	8:45-12:45	*English Language 4 (Speaking)	
21.6.2023 (Wed)	8:30-9:30	Life and Society	
	10:15-11:15	English Language 3 (Listening)	Hall
23.6.2023 (Fri)	8:30-9:30	Computer Literacy	
26.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	Science	
27.6.2023 (Tue)	<i>No Examination</i>		
28.6.2023 (Wed)	9:00-12:30	TIMSS (2B only)	202

*Unless otherwise specified, Exam Centre will be the Homeroom of respective classes:
i.e. 2A-Room 201 2B-Room 202 2C-Room 203 2D-Room 204*

** The details of English Language 4 (Speaking) will be announced by English teachers later.*

Examination Timetable 2022/2023
S3 Yearly Examination

Date	Time	Subject/Paper	Exam Centre
12.6.2023 (Mon)	8:30-10:00	Mathematics 1 (Conventional Question)	
	10:30-11:45	Mathematics 2 (Multiple Choice)	
13.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	<i>Flag Raising Ceremony</i>	
	8:45-10:00	Chinese Language 1 (Reading)	
	10:30-12:00	Chinese Language 2 (Writing)	
14.6.2023 (Wed)	8:30-11:30	TSA (Chinese)	
	12:00-13:00	Chinese History	
15.6.2023 (Thu)	8:30-12:00	TSA (English & Mathematics)	
	12:30-13:30	Life and Society	
16.6.2023 (Fri)	8:30-9:30	English Language 1 (Reading)	
	10:00-11:00	English Language 2 (Writing)	
19.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	History	
		TSA (standby)	
20.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	<i>Flag Raising Ceremony</i>	
	8:45-9:45	Biology	
21.6.2023 (Wed)	8:30-9:30	Chemistry	
23.6.2023 (Fri)	8:30-9:30	English Language 3 (Listening)	Hall
	10:00-11:00	Geography	
26.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	Computer Literacy	
27.6.2023 (Tue)	8:30-9:30	Physics	
28.6.2023 (Wed)	8:30-12:30	English Language 4 (Speaking)	101-106, 108A

*Unless otherwise specified, Exam Centre will be the Homeroom of respective classes:
i.e. 3A-Room 301 3B-Room 302 3C-Room 303 3D-Room 304 3E-Room 305*

** The details of English Language 4 (Speaking) will be announced by English teachers later.*

Examination Timetable 2022/2023

S4 Yearly Examination

Date	Time	Subject/Paper	Exam Centre	
12.6.2023 (Mon)	8:30-10:00	English Language 1 (Reading)		
	10:30-12:30	English Language 2 (Writing)		
13.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	Flag Raising Ceremony		
	8:45-10:15	Chinese Language 1 (Reading)		
	10:45-13:00	Chinese Language 2 (Writing)		
14.6.2023 (Wed)	8:30-10:30	Mathematics 1 (Conventional Question)		
	11:00-12:15	Mathematics 2 (Multiple Choice)		
15.6.2023 (Thu)	8:30-10:40	English Language 3 (Listening)	Hall	
16.6.2023 (Fri)	8:30-10:15	Business, Accounting & Financial Studies	608	
19.6.2023 (Mon)	8:30-10:30	Citizenship and Social Development	Hall	
20.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	Flag Raising Ceremony		
	8:45-10:45	Information & Communication Technology		201
	8:45-11:00	Chinese History		203
	8:45-11:15	Biology		206
	8:45-12:45	Visual Arts		608
21.6.2023 (Wed)	8:30-9:30	Economics 1	608	
	10:00-12:00	Economics 2	608	
	8:30-10:00	Music 1A	107 Music Rm	
	10:30-12:00	Music 1B		
23.6.2023 (Fri)	8:30-10:45	History	401	
	8:30-10:30	Chinese Literature 1	403	
	11:00-13:00	Chinese Literature 2		
	8:30-11:00	Physics	405	
	8:30-11:15	Geography	406	
	8:30-10:30	Music 2	107 Music Rm	
26.6.2023 (Mon)	8:30-12:30	*English Language 4 (Speaking)	*101-106	
27.6.2023 (Tue)	8:30-11:00	Chemistry	501	
28.6.2023 (Wed)	8:30-11:00	Mathematics (Extended Part) Module 2	301	

*Unless otherwise specified, Exam Centre will be the Homeroom of respective classes:
i.e. 4A-Room 401 4B-Room 402 4C-Room 403 4D-Room 404*

** The details of English Language 4 (Speaking) will be announced by English teachers later.*

Examination Timetable 2022/2023
S5 Yearly Examination

Date	Time	Subject/Paper	Exam Centre
12.6.2023 (Mon)	8:30-10:00	Chinese Language 1 (Reading)	Hall
	10:30-12:45	Chinese Language 2 (Writing)	
13.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	Flag Raising Ceremony	Hall
	8:45-11:00	Mathematics 1 (Conventional Question)	
	11:30-12:45	Mathematics 2 (Multiple Choice)	
14.6.2023 (Wed)	8:30-10:00	English Language 1 (Reading)	Hall
	10:30-12:30	English Language 2 (Writing)	
15.6.2023 (Thu)	8:30-10:30	Chinese Literature 1	401
	11:00-13:00	Chinese Literature 2	
	8:30-10:30	Information & Communication Technology 1A,1B	402
	11:00-12:30	Information & Communication Technology 2C	
	8:30-10:15	History1	404
	10:45-12:15	History 2	
	8:30-11:15	Geography 1	406
	11:45-13:00	Geography 2	
16.6.2023 (Fri)	8:30-10:40	English Language 3 (Listening)	Hall
19.6.2023 (Mon)	8:30-9:30	Economics 1	501
	10:00-12:30	Economics 2	
20.6.2023 (Tue)	8:30-8:45	Flag Raising Ceremony	Hall
	8:45-10:45	Citizenship and Social Development	
21.6.2023 (Wed)	8:30-11:00	Chemistry	501
23.6.2023 (Fri)	8:30-12:30	*English Language 4 (Speaking)	101-106
26.6.2023 (Mon)	8:30-9:45	Business, Accounting & Financial Studies 1	501
	10:15-12:30	Business, Accounting & Financial Studies 2	
	8:30-11:00	Biology	406
	8:30-10:45	Chinese History	502
	8:30-12:30	Visual Arts	Hall
27.6.2023 (Tue)	8:30-11:00	Physics	608
28.6.2023 (Wed)	8:30-11:00	Mathematics (Extended Part) Module 2	301

** The details of English Language 4 (Speaking) will be announced by English teachers later.*

d. Participating in

The Trends in International Mathematics and Science Study (TIMSS) 2023 in Hong Kong (2B Only)

The Chinese University of Hong Kong has been commissioned by the Education Bureau (EDB) to administer the Trends in International Mathematics and Science Study (TIMSS) 2023. This large-scale international education study is organised by the International Association for the Evaluation of Educational Achievement (IEA) and is conducted every four years since 1995. TIMSS is a valuable tool to measure student achievement and monitor international trends in Mathematics and Science in Form 2 under different education systems. The study provides important information for parents and the public to know about how our students in Hong Kong are performing. In tandem, the study was instrumental for schools in better understanding the learning situation of students, enhancing learning and teaching strategies and providing reference for the government to formulate education policies.

According to the random sampling, Class 2B has been selected to participate in the study. Participating students will complete an assessment with two parts (45 minutes each) and a questionnaire (about 20 minutes) at school on 28th June, 2023. Students taking part in the study are not required to make any preparations beforehand. Its result will not affect your child's academic performance or learning progress at school. All information obtained will be used for research purpose only and kept strictly confidential. To know more about the background and the administrative arrangement of the study, please visit (<https://bit.ly/HKTIMSS2023>). For ensuring the reliability and validity of the study and data feedback to schools, the participation of each student is very important and we earnestly looking forward to your support. Each participating student will also receive a souvenir.

Should you have any enquiries about participating in the study, please contact the Chinese University of Hong Kong at 3943 3134 / 3943 5351 or email the Chinese University of Hong Kong at EdDatax@fed.cuhk.edu.hk. Your participation and support are very much appreciated.

For any inquiries about the above arrangement, please contact Mr. CHAN Chi-wing at 2476 2357.

e. Revised School Calendar

Dates of S3 TSA should be 14.6.2023 (Wednesday) and 15.6.2023 (Thursday). One Club One Activity Day will be moved forward from 11.7.2023 (Tuesday) to 10.7.2023 (Monday). Attached please find Attachment 1: Revised School Calendar (10.5.2023).

Should you have any queries, please contact Mr. LAI Tak-wai (S3 TSA), Ms. KAM Po-shan or Mr. LO Chi-fai (One Club One Activity Day) at 2476 2357.

f. The 67th Sports Day

Our 67th Sports Day will be held at Tin Shui Wai Sports Ground from 6.7.2023 (Thursday) to 7.7.2023 (Friday). The two days are normal school days and **S1 to S5 students must attend. S6 students can sign up to participate in the competition, but they must meet the dress code requirements of the school.** Details are as follows:

<p>1. Sports Day (Heat): Date: 6.7.2023 (Thursday) Time: 8:15 a.m. to 4:00 p.m.</p> <p>2. Sports Day (Final) and Prize Ceremony: Date: 7.7.2023 (Friday) Time: 8:15 a.m. to 1:00 p.m. The prize ceremony will start at 11:45 a.m.</p> <p>3. Venue: Tin Shui Wai Sports Ground</p> <p>4. Roll call time: 8:15 a.m. Roll call venue: Tin Shui Wai Sports Ground</p> <p>5. Dress code: Proper school uniform, school sports uniform or activity uniform.</p> <p>6. Events: Participants may browse the school website, or view the notice board information of P.E. Club, including schedules, records, standards and scoring methods. <i>For details, please refer to Attachment 2: Sports Day Individual Events.</i></p>	<p>7. Remarks: The sports day will be cancelled under the following circumstances. Students have to return to school at 8:15 a.m.:</p> <ul style="list-style-type: none">~ The Typhoon Signal No.3 remains in force at 6:00 a.m.; or~ The Thunderstorm Warning remains in force until 9:00 a.m.; or~ The Amber Rainstorm signal is in force; or~ The Air Quality Health Index (AQHI) is at the 10+ serious level. <p>(The latest updates will be released on our school website at 7:00 a.m..)</p> <p>If the above-mentioned situations happen during the sports day, the remaining events will be cancelled. Students will be dismissed under safe conditions as soon as possible.</p> <p>8. Enrolment deadline: 17.5.2023 (Wednesday)</p>
---	--

Should you have any queries, please contact Mr. CHEUNG Chi-wan or Ms. YIP Ting-wai at 24762357.

g. The Electronic Submission (e-Submission) of Application for Student Grant (\$2,500) in the 2023/24 School Year

The Education Bureau will implement the electronic submission (e-Submission) of application for student grant (\$2,500) in government, aided, caput and Direct Subsidy Scheme (DSS) schools in the 2023/24 school year. To submit online applications, parents must have a user account of “iAM Smart+” with digital signing function. To facilitate parents to get well prepared, parents can, via the link below, book a session to register for “iAM Smart+” in-person at any designated schools in various districts from May to August this year.

Booking Link :

<https://forms.office.com/r/vQTpEjgddu>



To streamline the process of on-site “iAM Smart+” registration for parents, parents have to enable the biometric authentication functions such as Touch ID, Face ID or Fingerprint authentication and install “iAM Smart” App in his/her personal mobile phone prior to the school activity. Parents are also required to prepare the following for on-site registration

1. Hong Kong Identity Card;
2. Personal mobile phone (equipped with biometric authentication (e.g. Touch ID or Face
3. ID), and downloaded as well as installed “iAM Smart” App); and Provide an Email Address which can receive emails.

Parents may also at any time register for “iAM Smart+” in-person at the district “iAM Smart” self registration kiosks or registration service counters with around 160 locations.

For detailed locations and opening hours of “iAM Smart” self-registration kiosks or registration service counters, please visit the thematic website https://www.iamsmart.gov.hk/en/reg_location.html



For “iAM Smart” registration methods and required items for smooth registration, please visit <https://www.iamsmart.gov.hk/en/reg.html>



Should you have any queries, please contact Mr. HO Ki-tak at 2476 2357.



Letter to Parents No.20 – 2022/23

Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of _____ (Class: _____)(Class No.: _____), acknowledge the receipt of the following circulars:

- a. The Yearly Examination
- b. Regulations for Examinations
- c. Examination Timetables
- d. Participating in the Trends in International Mathematics and Science Study (TIMSS) 2023 in Hong Kong (2B Only)
- e. Revised School Calendar
- f. The 67th Sports Day
- g. The Electronic Submission (e-Submission) of Application for Student Grant (\$2,500) in the 2023/24 School Year

ii) **The 67th Sports Day**

My child * will not take part in any event.

is healthy, and will participate in:

Inter-house relay competition. (Students who do not put a tick in this box will not be allowed to take part in the competition or be a substitute)

Inter-class relay competition. (Students who do not put a tick in this box will not be allowed to take part in the competition or be a substitute)

individual events:

➤ Students can choose the individual events from Attachment 2.

➤ Each student can participate in at most 3 individual events. If the student joins 3 events, track events and field events must both be chosen.

Gender: Male/Female Grade: A/ B/ C

1. _____ 2. _____ 3. _____

Signature of Parent/Guardian: _____

Name of Parent/Guardian: _____

_____.5.2023

	Week	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat	Sun		
February 2023	23			1	2	3 ^	4	5	3/2-7/2 Exam Paper Discussion	
	24	6 ^	7 ^	8	9	10 ^	11	12	6/2 2nd Term Begins 10/2 Last School Day for S6	
	25	13	14	15	16	17	18	19		
	26	20	21	22	23	24 ^	25	26	24/2 Parents' Day (Whole School)	
	27	27	28							
March 2023	28	6	7 ^	8	9	10 ^	11 ^	12	2/3-3/3 Art Move Days 4/3 S1 Admission Interview 7/3 Special Arrangement- Day 5 10/3 Open Day cum One Club One Activity Day 11/3 Alumni Day 13/3 School Discretionary Holiday	
	29	13	14	15	16	17	18	19		
	30	20	21	22	23	24	25	26		
	31	27	28	29 +	30 +	31 +				29/3-4/4 S1-S5 2nd Term Uniform Test
							1	2		
April 2023	32	3 +	4 +	5 P	6	7 P	8 P	9	5/4 Ching Ming Festival 6/4-15/4 Easter Holiday	
	33	10 P	11	12	13	14	15	16		
	34	17	18 ^	19 ^	20	21 ^	22 ^	23	18/4- 19/4 TSA Speaking Assessments 21/4-22/4 HKDSE English Language 24/4 HKDSE Mathematics 25/4-26/4 HKDSE Chinese Language 27/4 HKDSE Liberal Studies	
	35	24 ^	25 ^	26 ^	27 ^	28	29	30		
May 2023	36	1 P	2	3	4	5	6	7	1/5 Labour Day	
	37	8	9	10	11	12	13	14		
	38	15	16	17	18	19	20	21		
	39	22	23	24 ^	25	26 P	27	28	24/5 Special Arrangement - Day 5 26/5 The Birthday of the Buddha	
	40	29	30	31						
June 2023	41	5	6	7	8	9 S	10	11	9/6 3rd Staff Development Day (School Holiday)	
	42	12 #	13 #	14 #^	15 #^	16 #	17	18	12/6-28/6 S1-S5 Yearly Exam 14/6-15/6 TSA Written Exam	
	43	19 #	20 #	21 #	22 P	23 #	24	25	22/6 Tuen Ng Festival	
	44	26 #	27 #	28 #^	29 ^	30 ^			28/6 S6 Graduation Ceremony 29/6-3/7 Exam Paper Discussion	
							1	2 P	1/7 HKSAR Establishment Day	
July 2023	45	3 ^	4 ^	5 ^	6 ^	7 ^	8 ^	9	4/7-12/7 KLA Learning Days 6/7-7/7 Sports Days	
	46	10	11	12	13	14	15	16	10/7 One Club One Activity Day 13/7 End of School Year Ceremony	
	47	17 ^	18 ^	19 ^	20 ^	21 ^	22	23	13/7-14/7 S1 Registration 14/7-31/8 Summer Vacation 17/7-21/7 S5 Summer Enhancement Programme 18/7 Pre-S1 Attainment Test 19/7 Release of HKDSE Results	
	48	24	25	26	27	28	29	30		
	49	31								

+ Uniform Tests
 ^ Special Events
 # Examinations
 Morning assembly: Wednesday

School Holidays
 P Public Holidays
 S Staff Development Day

Sports Day Individual Events

Grade	Boys			Girls		
Event	A	B	C	A	B	C
Track Events						
100m	✓	✓	✓	✓	✓	✓
200m	✓	✓	✓	✓	✓	✓
400m	✓	✓	✓	✓	✓	✓
800m	✓	✓	✓	✓	✓	✓
1500m	✓	✓	✓	✓	✓	✓
110m Hurdles	✓					
100m Hurdles		✓		✓	✓	
Field Events						
High Jump	✓	✓	✓	✓	✓	✓
Long Jump	✓	✓	✓	✓	✓	✓
Triple Jump	✓	✓				
Discus	✓	✓		✓	✓	
Javelin	✓	✓		✓		
Shot Put	✓	✓	✓	✓	✓	✓

Age groups: A Grade Date of birth on or before 31.12.2006

B Grade Date of birth on or after 1.1.2007

C Grade Date of birth on or after 1.1.2009



家長通函第 20 號 – 2022/23

敬啟者：

2022/23 學年五月份學校安排須知

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

- 一、 年終試
- 二、 考試守則
- 三、 考試時間表
- 四、 參與「國際數學與科學趨勢研究 (TIMSS) 2023」(2B 班適用)
- 五、 更新版校曆表
- 六、 第六十七屆陸運會
- 七、 2023/24 學年學生津貼(\$2,500)電子申請

請家長於 2023 年 5 月 17 日 (星期三) 或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長

余國健謹啟

上述通告將上載至本校網頁，歡迎家長瀏覽。

2023 年 5 月 10 日

一、年終試

1. 本學年中一至中五級年終試將於 2023 年 6 月 12 日（星期一）至 6 月 28 日（星期三）舉行。
2. 各級的考試安排詳見隨函附上的「考試守則」及「考試時間表」，考試時間表亦會上載學校網頁，以便家長和學生參閱。
3. 中一至中五級各科考試範圍將於 2023 年 5 月 12 日（星期五）上載：
 - eClass (<http://eclass.ylpss.edu.hk/home/index.php>)
Home-> What's New
4. 學生必須按照考試時間表出席所修讀科目的考試；若當天不須應考，則不用回校。
5. 家長如需接送子弟，請留意個別科目的開考及完結時間。
6. 中一至中五級下學期各科成績計算方法如下：
$$\text{下學期各科分數} = 0.8 \times \text{年終試成績} + 0.2 \times \text{平時分}$$
7. 中一至中五級全年學科考試平均分計算方法如下：
$$\text{全年學科考試平均分} = 0.4 \times \text{半年試成績} + 0.6 \times \text{年終試成績}$$
8. 2023 年 6 月 29 日（星期四）至 7 月 3 日（星期一）為試卷評講日。試卷評講日時間表將於稍後派發。

敬希督促 貴子弟勤加溫習，爭取佳績。

如有查詢，請致電 2476 2357 與倪紅英老師聯絡。

二、考試守則

1. 考試期間，如因颱風、暴雨或其他原因而教育局宣佈停課，當天的考試將另訂日期重考，往後的考試則依照原定日期及時間舉行。
2. 學生須於開考**前15分鐘**到達試場應試。若學生於該考卷開考後才進入試場，將被視為遲到而須**扣操行分**。
3. 除特殊情形外，學生遲到逾半小時，可能會被取消該科考試資格。遲到考生將不獲額外考試時間。
4. 若學生缺席考試，在任何情況下，校方皆不設補考。若無校方可接納的原因，缺考的科目或試卷會評為「零」分。如遇以下情況，則可向校方申請缺考評估：
 - (i) 學生因病缺席，並能出示認可醫生所發出的**病假證明文件**；
 - (ii) 學生遇突發事件，並能出示**有效的證明文件**，或提供**獲本校接納**的文件。若學生的缺考評估申請獲批，科任老師將按其測驗及日常課業表現評估其考試分數，而該缺考科目或考卷的最終得分為評估分數之70%。
5. 學生必須留意英文卷四（說話）的考試時間，並準時應考。
6. 學生必須坐於指定之座位應考，或聽從監考老師的指示安排座位。
7. 在試場內，不論何時，學生須保持肅靜，並聽從監考老師的指示。
8. 在開考後，學生不得離開試場，直至考試終結。
9. 學生必須把書籍、筆記、抄本等安放在監考老師指定的地方。
10. 學生絕對禁止將試場供應之物品，如多項選擇試題紙、答案紙、補充答題紙及草稿紙等攜離試場（不論書寫與否，亦須一併交回）。
11. 若同學在考試時作弊，除該考卷獲評為「零」分外，還須依校規懲處。
12. 監考老師宣佈考試終結後，各學生不得繼續作答。
13. 學生在考試時遇到任何問題，請舉手向監考老師示意，尋求協助。
14. 當天沒有考試之學生應留在家中溫習，無須回校。
15. 學生如攜帶手提電話，須把它關掉（包括響鬧功能），並放在座椅下的當眼處，讓監考老師清楚看見。如在考試中途，學生手提電話發出聲響，校方將按校規處分。
16. 請參閱學生手冊第16至17頁之「考試守則」。

三、考試時間表 2022/23
中一年終試

日期	時間	科目/卷別	地點
12.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	英文 卷一(閱讀)	
	10:00-11:00	英文 卷二(寫作)	
13.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	
	8:45-10:15	數學 卷一(傳統題)	
	10:45-12:00	數學 卷二(多項選擇題)	
14.6.2023 (星期三)	8:30-9:30	普通電腦	
15.6.2023 (星期四)	8:30-9:45	中文 卷一(閱讀)	
	10:15-11:30	中文 卷二(寫作)	
16.6.2023 (星期五)	8:30-9:30	歷史	
19.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	科學	
20.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	401-404
	8:45-9:45	中國歷史	
21.6.2023 (星期三)	8:30-9:30	英文 卷三(聆聽及綜合能力考核)	禮堂
23.6.2023 (星期五)	8:30-9:30	生活與社會	301-304
26.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	地理	401-404
27.6.2023 (星期二)	8:30-12:30	*英文 卷四(說話)	*101-106, 108A
28.6.2023 (星期三)		沒有考試	

如沒有指明地點，學生應返回所屬班別課室應考：

1A-101 室 1B-102 室 1C-103 室 1D-104 室

*英文科將於稍後公佈英文卷四(說話)的安排。

考試時間表 2022/23

中二年終試

日期	時間	科目/卷別	地點
12.6.2023 (星期一)	8:30-9:45	中文 卷一 (閱讀)	
	10:15-11:30	中文 卷二 (寫作)	
13.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	
	8:45-9:45	英文 卷一 (閱讀)	
	10:15-11:15	英文 卷二 (寫作)	
14.6.2023 (星期三)	8:30-10:00	數學 卷一 (傳統題)	
	10:30-11:45	數學 卷二 (多項選擇題)	
15.6.2023 (星期四)	8:30-9:30	歷史	
16.6.2023 (星期五)	8:30-9:30	中國歷史	
19.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	地理	
20.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	*101-106, 108A
	8:45-12:45	*英文 卷四 (說話)	
21.6.2023 (星期三)	8:30-9:30	生活與社會	禮堂
	10:15-11:15	英文 卷三 (聆聽及綜合能力考核)	
23.6.2023 (星期五)	8:30-9:30	普通電腦	
26.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	科學	
27.6.2023 (星期二)	沒有考試		
28.6.2023 (星期三)	9:00-12:30	國際數學與科學趨勢研究 2023 (2B 班)	202

如沒有指明地點，學生應返回所屬班別課室應考：

2A-201 室 2B-202 室 2C-203 室 2D-204 室

*英文科將於稍後公佈英文卷四 (說話) 的安排。

考試時間表 2022/23

中三年終試

日期	時間	科目/卷別	地點
12.6.2023 (星期一)	8:30-10:00	數學 卷一 (傳統題)	
	10:30-11:45	數學 卷二 (多項選擇題)	
13.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	
	8:45-10:00	中文 卷一 (閱讀)	
	10:30-12:00	中文 卷二 (寫作)	
14.6.2023 (星期三)	8:30-11:30	全港性系統評估(中文)	
	12:00-13:00	中國歷史	
15.6.2023 (星期四)	8:30-12:00	全港性系統評估 (英文及數學)	
	12:30-13:30	生活與社會	
16.6.2023 (星期五)	8:30-9:30	英文 卷一 (閱讀)	
	10:00-11:00	英文 卷二 (寫作)	
19.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	歷史	
		全港性系統評估(後備日)	
20.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	
	8:45-9:45	生物	
21.6.2023 (星期三)	8:30-9:30	化學	
23.6.2023 (星期五)	8:30-9:30	英文 卷三 (聆聽及綜合能力考核)	禮堂
	10:00-11:00	地理	
26.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	普通電腦	
27.6.2023 (星期二)	8:30-9:30	物理	
28.6.2023 (星期三)	8:30-12:30	*英文 卷四 (說話)	*101-106, 108A

如沒有指明地點，學生應返回所屬班別課室應考：

3A-301 室 3B-302 室 3C-303 室 3D-304 室 3E 305 室

*英文科將於稍後公佈英文卷四 (說話) 的安排。

考試時間表 2022/23

中四年終試

日期	時間	科目/卷別	地點
12.6.2023 (星期一)	8:30-10:00	英文 卷一(閱讀)	
	10:30-12:30	英文 卷二(寫作)	
13.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	
	8:45-10:15	中文 卷一(閱讀)	
	10:45-13:00	中文 卷二(寫作)	
14.6.2023 (星期三)	8:30-10:30	數學 卷一(傳統題)	
	11:00-12:15	數學 卷二(多項選擇題)	
15.6.2023 (星期四)	8:30-10:40	英文 卷三(聆聽及綜合能力考核)	禮堂
16.6.2023 (星期五)	8:30-10:15	企業、會計與財務概論	608
19.6.2023 (星期一)	8:30-10:30	公民與社會發展	禮堂
20.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	
	8:45-10:45	資訊及通訊科技	
	8:45-11:00	中國歷史	
	8:45-11:15	生物	
	8:45-12:45	視覺藝術	
21.6.2023 (星期三)	8:30-9:30	經濟 卷一	608
	10:00-12:00	經濟 卷二	608
	8:30-10:00	音樂 卷1A	107音樂室
	10:30-12:00	音樂 卷1B	
23.6.2023 (星期五)	8:30-10:45	歷史	401
	8:30-10:30	中國文學 卷一	403
	11:00-13:00	中國文學 卷二	
	8:30-11:00	物理	405
	8:30-11:15	地理	406
	8:30-10:30	音樂 卷二	107音樂室
26.6.2023 (星期一)	8:30-12:30	*英文 卷四(說話)	*101-106
27.6.2023 (星期二)	8:30-11:00	化學	501
28.6.2023 (星期三)	8:30-11:00	數學(延伸部分) 單元二	301

如沒有指明地點，學生應返回所屬班別課室應考：

4A-401室 4B-402室 4C-403室 4D-404室

*英文科將於稍後公佈英文卷四(說話)的安排。

考試時間表 2022/23

中五年終試

日期	時間	科目/卷別	地點
12.6.2023 (星期一)	8:30-10:00	中文卷一(閱讀)	禮堂
	10:30-12:45	中文卷二(寫作)	
13.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	禮堂
	8:45-11:00	數學卷一(傳統題)	
	11:30-12:45	數學卷二(多項選擇題)	
14.6.2023 (星期三)	8:30-10:00	英文卷一(閱讀)	禮堂
	10:30-12:30	英文卷二(寫作)	
15.6.2023 (星期四)	8:30-10:30	中國文學卷一	401
	11:00-13:00	中國文學卷二	
	8:30-10:30	資訊及通訊科技卷1A 1B	402
	11:00-12:30	資訊及通訊科技卷2C	
	8:30-10:15	歷史卷一	404
	10:45-12:15	歷史卷二	
	8:30-11:15	地理卷一	406
	11:45-13:00	地理卷二	
16.6.2023 (星期五)	8:30-10:40	英文卷三(聆聽及綜合能力考核)	禮堂
19.6.2023 (星期一)	8:30-9:30	經濟卷一	501
	10:00-12:30	經濟卷二	
20.6.2023 (星期二)	8:30-8:45	升旗禮	禮堂
	8:45-10:45	公民與社會發展	
21.6.2023 (星期三)	8:30-11:00	化學	501
23.6.2023 (星期五)	8:30-12:30	*英文卷四(說話)	101-106
26.6.2023 (星期一)	8:30-9:45	企業、會計與財務概論卷一	501
	10:15-12:30	企業、會計與財務概論卷二	
	8:30-11:00	生物	406
	8:30-10:45	中國歷史	502
	8:30-12:30	視覺藝術	禮堂
27.6.2023 (星期二)	8:30-11:00	物理	608
28.6.2023 (星期三)	8:30-11:00	數學(延伸部分)單元二	301

*英文科將於稍後公佈英文卷四(說話)的安排。

四、參與「國際數學與科學趨勢研究 (TIMSS) 2023」 (2B班適用)

香港中文大學獲教育局委託進行「國際數學與科學趨勢研究 (TIMSS) 2023」。此大型國際教育研究由國際教育成就評價協會 (International Association for the Evaluation of Educational Achievement) (IEA) 舉辦，自1995年起每四年進行一次。這項國際研究是一項有效工具，以測量在全球不同國家／地區各教育體系下，中二學生的數學和科學表現，並檢視其國際趨勢，讓家長和公眾有所了解，至為重要。同時，數據有助學校更了解學生的學習情況，提升學與教策略，並為政府制定教育政策提供參考。

根據隨機抽樣方法，2B班學生已獲選參與這項計劃。根據研究需要，參與學生會於6月28日在學校完成兩部分學生能力評估 (各45分鐘) 及問卷 (約20分鐘)。參與學生毋須為研究作任何準備，結果亦不會影響學生的校內成績及學習進度，而收集所得的資料絕對保密，只供研究之用。有關研究的背景及行政安排，請瀏覽 (<https://bit.ly/HKTIMSS2023>)。為確保整個研究及給予學校數據的可靠性和有效性，每位學生的參與非常重要，我們懇切期待家長的支持，而每位參與研究的學生將獲贈紀念品一份。

如對參與此研究有任何問題，歡迎致電 3943 3134 / 3943 5351 或以電郵 (EdDataX@fed.cuhk.edu.hk) 向香港中文大學查詢。再次感謝你的參與及支持。

如對以上安排有任何查詢，請致電 2476 2357 與陳志榮老師聯絡。

五、更新版校曆表

中三級全港性系統評估日期更正為6月14日 (星期三) 及6月15日 (星期四)。「一學會一活動日」將從7月11日 (星期二) 提早至7月10日 (星期一)。隨函請見附件一：更新版校曆表 (5月10日版本)。

如對有任何查詢，請致電 2476 2357 與黎德偉老師 (中三級全港性系統評估)、甘寶珊老師或盧志輝老師 (一學會一活動日) 聯絡。

六、第六十七屆陸運會

本校第六十七屆陸運會定於2023年7月6日(星期四)及7月7日(星期五)假天水圍運動場舉行。當天為正常的上課日子，中一至中五級學生必須出席。中六學生亦可報名參與賽事，惟必須符合校方服飾要求。有關安排如下：

<p>1.陸運會初賽日： 日期：2023年7月6日(星期四) 時間：上午8:15至下午4:00</p> <p>2.陸運會決賽日及頒獎禮： 日期：2023年7月7日(星期五) 時間：上午8:15至下午1:00 頒獎典禮時間：上午11:45開始</p> <p>3.比賽地點：天水圍運動場</p> <p>4.學生點名時間：上午8:15 學生點名地點：天水圍運動場</p> <p>5.服飾：整齊校服、體育服或活動服</p> <p>6.比賽項目：參賽學生可瀏覽本校網頁，或觀看體育學會報告板資料，包括場刊、賽程、紀錄、標準及計分方法等。詳見附件二：陸運會個人項目。</p>	<p>7.注意事項： 比賽當天如有下列情況，學生須按當天時間表回校上課： ~天文台於上午六時仍然懸掛三號颱風訊號；或 ~廣泛地區雷暴警告訊號有效期間至上午九時；或 ~黃色暴雨警告訊號生效；或 ~香港空氣質素健康指數達10+級嚴重水平 (請留意當天上午7時學校網頁公佈的最新消息) 若陸運會進行中出現上述天氣狀況，餘下賽事將會取消，並在安全情況下儘快讓學生回家。</p> <p>8.截止報名日期：2023年5月17日(星期三)</p>
--	--

如有任何查詢，請致電24762357與張子宏老師或葉婷蔚老師聯絡。

七、2023/24 學年學生津貼(\$2,500)電子申請

教育局將於 2023/24 學年起在官立學校、資助學校、按位津貼學校及直接資助計劃學校推行學生津貼(\$2,500)電子申請。就遞交電子申請，家長必須持有具數碼簽署功能的「智方便+」帳戶。為及早做好準備，家長可於本年 5 月至 8 月期間，透過以下連結，預約到任何一區的指定學校，即場登記「智方便+」帳戶。

預約連結：

<https://forms.office.com/r/vQTPejgddu>



為讓家長順利登記「智方便+」，家長須於學校活動前，在其個人流動電話啟用生物認證功能，如指紋或臉容辨識等，及安裝「智方便」流動應用程式。此外，家長於現場登記時，須同時備妥以下各項：

1. 香港身份證；
2. 個人流動電話（啟用生物認證功能（如指紋或臉容辨識等）及下載並安裝「智方便」流動應用程式）；及
3. 提供一個可接收電子郵件的電郵地址。

家長亦可隨時自行到設於各區的「智方便」自助登記站或登記服務櫃位（大約 160 個登記點）辦理「智方便+」戶口登記手續。

有關自助登記站或登記服務櫃位的詳細地點及開放時間，請瀏覽專題網頁

https://www.iamsmart.gov.hk/tc/reg_location.html



如欲了解「智方便+」戶口登記方法及所需準備，請瀏覽

<https://www.iamsmart.gov.hk/tc/reg.html#this>



如有查詢，請致電 2476 2357 與何祈得老師查詢。



家長通函第 20 號 – 2022/23

家長綜合回條

敬覆者：

甲部、 本人為_____（_____班）（_____號）之家長，已知悉下列通告詳情：

- 一、 年終試
- 二、 考試守則
- 三、 考試時間表
- 四、 參與「國際數學與科學趨勢研究 (TIMSS) 2023」（2B 班適用）
- 五、 更新版校曆表
- 六、 第六十七屆陸運會
- 七、 2023/24 學年學生津貼(\$2,500)電子申請

乙部、 第六十七屆陸運會

- 敝子女 不參與任何項目
- 健康良好，將會參與
- 社際接力比賽（沒有✓此項者不得參賽或作後備替補）
 - 班際接力比賽（沒有✓此項者不得參賽或作後備替補）
 - 下列個人項目：
 - 學生可從附件二選取個人項目。
 - 每人可參加最多三項項目。如參加三項者，必須包括田賽及徑賽項目。
- 性別：男/女 所屬參賽組別：甲/乙/丙
- 1.____（選項）_____ 2.____（選項）_____ 3.____（選項）_____

此覆
元朗公立中學校長

家長／監護人簽署：_____

家長／監護人姓名：_____

2023 年 5 月 日

* 請於適當 填上✓

	週	一	二	三	四	五	六	日		
2023 二月	23			1	2	3 ^	4	5	3/2-7/2 試卷評講日	
	24	6 ^	7 ^	8	9	10 ^	11	12	6/2 下學期開始 10/2 中六級最後上課日	
	25	13	14	15	16	17	18	19		
	26	20	21	22	23	24 ^	25	26	24/2 家長日(全校)	
	27	27	28							
2023 三月	28	6	7 ^	8	9	10 ^	11 ^	12	2/3-3/3 藝術動感日 4/3 中一級自行分配學位面試日 7/3 特別安排(星期五課堂) 10/3 開放日暨一學會一活動日 11/3 校友日 13/3 學校自決假期	
	29	13	14	15	16	17	18	19		
	30	20	21	22	23	24	25	26		
	31	27	28	29 +	30 +	31 +				29/3-4/4 中一至中五級下學期統一測驗
							1	2		
2023 四月	32	3	4	5 P	6 P	7 P	8 P	9	5/4 清明節 6/4-15/4 復活節假期	
	33	10 P	11	12	13	14	15	16		
	34	17	18 ^	19 ^	20	21 ^	22 ^	23	18/4-19/4 全港性系統評估—說話評估 21/4-22/4 英文科文憑試 24/4 數學科文憑試 25/4-26/4 中文科文憑試 27/4 通識科文憑試	
	35	24 ^	25 ^	26 ^	27 ^	28	29	30		
2023 五月	36	1 P	2	3	4	5	6	7	1/5 勞動節	
	37	8	9	10	11	12	13	14		
	38	15	16	17	18	19	20	21		
	39	22	23	24 ^	25	26 P	27	28	24/5 特別安排(星期五課堂) 26/5 佛誕	
	40	29	30	31						
2023 六月	41	5	6	7	8	9 S	10	11	9/6 第三次教師發展日(學校假期)	
	42	12 #	13 #	14 #^	15 #^	16	17	18	12/6-28/6 中一至中五級年終考試 14/6-15/6 全港性系統評估—筆試 22/6 端午節	
	43	19 #	20 #	21 #	22 P	23 #	24	25		
	44	26 #	27 #	28 #^	29 ^	30 ^			28/6 中六級畢業典禮 29/6-3/7 試卷評講日	
							1	2 P	1/7 香港特別行政區成立紀念日	
2023 七月	45	3 ^	4 ^	5 ^	6 ^	7 ^	8 ^	9	4/7-12/7 學習領域研習日 6/7-7/7 陸運會 10/7 一學會一活動日 13/7 散學禮 13/7-14/7 中一新生註冊 14/7-31/8 暑假 17/7-21/7 中五暑期增益班 18/7 中一人學前學科測驗 19/7 文憑試放榜	
	46	10	11	12	13	14	15	16		
	47	17	18 ^	19 ^	20 ^	21 ^	22	23		
	48	24	25	26	27	28	29	30		
	49	31								

+ 統一測驗
^ 特殊事項
考試
早會:星期三

學校假期
P 公眾假期
S 教師發展日

陸運會個人項目

參賽組別	男子			女子		
	甲	乙	丙	甲	乙	丙
徑項						
100 米	✓	✓	✓	✓	✓	✓
200 米	✓	✓	✓	✓	✓	✓
400 米	✓	✓	✓	✓	✓	✓
800 米	✓	✓	✓	✓	✓	✓
1500 米	✓	✓	✓	✓	✓	✓
110 米跨欄	✓					
100 米跨欄		✓		✓	✓	
田項						
跳高	✓	✓	✓	✓	✓	✓
跳遠	✓	✓	✓	✓	✓	✓
三級跳	✓	✓				
鐵餅	✓	✓		✓	✓	
標槍	✓	✓		✓		
鉛球	✓	✓	✓	✓	✓	✓

年齡組別： 甲組 出生日期為 2006 年 12 月 31 日或以前
 乙組 出生日期為 2007 年 1 月 1 日或以後
 丙組 出生日期為 2009 年 1 月 1 日或以後